



Solidarity with the Wet'suwet'en Nation

The Canadian Anthropology Society (CASCA) expresses solidarity with the Wet'suwet'en Nation, and all Indigenous nations, in their struggle for recognition and respect for Indigenous self-governance, autonomy, and sovereignty over their territories. In particular, we call attention to the fact that Wet'suwet'en territory is unceded and, as such, is subject to the 2014 SCC Tsilhqot'in decision that sets out standards for obtaining consent from proper Titleholders. We call on all levels of government in Canada to respect Indigenous law and follow Free, Prior, and Informed Consent, as set out in the United Nations Declaration on the Rights of Indigenous Peoples. We also call for the RCMP to immediately withdraw their tactical forces from Wet'suwet'en lands. Respectful and meaningful nation-to-nation dialogue is required at this time.

Solidarité avec la nation Wet'suwet'en

La Société canadienne d'anthropologie (CASCA) souhaite exprimer sa solidarité envers la nation Wet'suwet'en et les autres nations autochtones dans leur lutte pour le respect et la reconnaissance de leur souveraineté territoriale. Nous souhaitons surtout souligner que le territoire de Wet'suwet'en n'a jamais été officiellement cédé. Par conséquent, il est sujet à la décision Tsilhqot'in de 2014 de la Cour suprême du Canada, dictant les normes pour l'obtention du consentement de la part des détenteurs des titres ancestraux. Nous demandons aux différents paliers de gouvernement de respecter les droits autochtones et de suivre les principes fondamentaux de consentement préalable, libre et éclairé, tel qu'énoncé dans la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones. Nous demandons également à la GRC de se retirer immédiatement des terres Wet'suwet'en. En ces moments d'incertitude, un dialogue de nation à nation, honnête et respectueux s'impose.